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A další tvorba našich žáků a pedagogů

Zlatá štola



Přeji Vám dobrý den!
V rukou držíte školní noviny Střední školy technické Praha 4, které jsme
vytvořili společně s  pedagogy i žáky a vdechli j im novou podobu a novou
duši. Shodli jsme se, že původní varianta, kdy noviny měly formu
internetových stránek, byla sice interaktivní a působivá, nicméně nám jde
především o  písemné vyjádření našich i Vašich názorů a myšlenek. Zvolený
formát PDF klade potřebný důraz na jednotlivé články a je snadno
přístupnou formou pro každého, navíc si naše noviny můžete pohodlně doma
vytisknout a uschovat. Bude to hezká památka na  studium u nás na  škole
nejen pro  rodiče, ale zajisté i pro  naše absolventy.
První číslo, které držíte v rukou (popř. máte na monitoru), je zaměřené na
školní a mimoškolní aktivity. Byl bych velmi rád, kdyby se i následující čísla
plnila dalšími návrhy a doporučením našich žáků, jak trávit volný čas. Škola
je sice o studiu, ale i o přátelích a o světě, o nových nápadech a zážitcích.
Doufám, že zde najdete inspiraci a sami dostanete chuť se o své koníčky,
záliby a aktivity podělit s ostatními v dalších číslech Zelňaček.

Příspěvky nám můžete zasílat na mailovou adresu mmuzikar@zelenypruh.cz.

S díky a přáním příjemného čtení
Bc. Milan Muzikář
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Tato výstava nabídla možnost nahlédnout
do  světa elementárních částic a poznat historii
i  současnost Evropské organizace pro jaderný
výzkum – CERN. V  unikátním
multimediálním prostoru bylo možno
na  vlastní kůži prožít srážky protonů, v  mlžné
komoře si v reálném čase prohlédnout stopy
kosmického záření a  další exponáty přiblížily
některá unikátní zařízení vyvinutá pro
urychlovače. Expozice informovala také, jak
se na objevech podíleli a podílí čeští vědci
a  technici.
Ve čtvrtek 4. 9. 2014 navštívili tuto výstavu
studenti nástavbového studia třídy N 2.A
v  rámci projektového dne komise matematiky
a přírodních věd. Nahlédli do tajemného světa
částic a  seznámili se s nejvýznamnějšími
objevy, na kterých se podílejí i čeští vědci a
technici. Studenty zaujal zajímavý interaktivní
model urychlovače částic.
Využili jsme odborný výklad, který nám
organizátoři nabídli po předchozí rezervaci školám

a  organizovaným skupinám. Celou výstavou nás
provázeli doktorandi MFF UK.

Mgr. Jiří Fencl
učitel

Interaktivní výstava 60 let CERN v Praze
4
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Škola otevřela vlastní akreditované testovací
středisko ECDL.
O co se jedná?
ECDL je zkratka pro European Computer Driving
License, což bychom volně přeložili jako evropský
řidičák na počítač. Tento koncept velmi dobře
definoval oblasti a potřebné znalosti
v  komunikačních technologiích. Každý modul se pak
věnuje jednomu tématu.
Po úspěšném složení 4 modulů obdrží uchazeč
mezinárodně platný certifikát.
Jaký přínos mají složené zkoušky?
Výuka ICT na naší škole pokrývá drtivou většinu
témat, obsažených v sylabech jednotlivých modulů.
Pokud má žák v tomto předmětu slušné výsledky,
má velkou šanci v testech ECDL uspět a certifikát

tak získat. Uchazeči o zaměstnání, ve  kterém je
předpokládána minimální znalost práce na počítači
(komunikace přes e-mail, evidence produktů,
zaměstnanců v tabulkách, zprávy apod.), mají
s  tímto certifikátem větší šanci najít uplatnění.
Na  samotných stránkách ecdl.cz je možné najít
podrobnosti o projektu samotném, o spolupráci
s  Úřadem práce nebo např. o sjednocení
počítačových znalostí celosvětově.

Bc. Milan Muzikář
učitel

V den vydání těchto novin je možné skládat na
škole zkoušky pro následující moduly:

M2 – Základy práce s počítačem a správa souborů
M3 - Zpracování textu
M4 - Práce s tabulkami
M6 - Prezentace
M7 - Základy práce s internetem a komunikace
M9 - Úpravy digitálních obrázků
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Chcete – li si vyzkoušet
skutečný adrenalinový
zážitek, pak doporučuji
VOLNÝ PÁD
Letadlem vyletíte
do  výšky 4000 nebo
6000 metrů a vyskočíte
do  volného prostoru pod
vámi. Následuje volný
pád, kdy se řítíte bez
otevřeného padáku
rychlostí 200 - 250
km/hod. střemhlav
k  zemi. Tento úchvatný
zážitek trvá podle
seskokové výšky
v  průměru 40 – 72 sec.
Ve výšce 1500 metrů
nad terénem se otevře padák a vy letmým,
klouzavým pohybem dopadnete zhruba po pěti
minutách na zem. Pocity, které při tom zažijete, jsou
neopakovatelné. Zažijete, jak se cítí ptáci, když se
s  roztaženými křídly prohání po obloze. Uvidíte svět
z  výšky, což samo o sobě je velmi povznášející.
Uvědomíte si, jak malicherné jsou problémy tam
dole na zemi. Uvidíte, jak krásná je země, kterou
máte pod sebou, a uvědomíte si, že bychom si jí
měli vážit. Poznáte, že tam nahoře je neustále
blankytně modrá obloha a že nemá smysl podléhat

depresím ani v  tom nejošklivějším počasí. Seznámíte
se s  novými lidmi, kteří jsou stejní „magoři“ jako vy,
protože se rozhodli tuto akci absolvovat. Pochopíte,
jak křehký je život a jak drahá je daň, když se udělá
chyba.
Skáče se v  tandemu letišti, které si můžete vybrat.
Podrobné informace lze nalézt na internetu. Já jsem
poprvé skákal v  Kolíně ze 4000 metrů a podruhé
v  Klatovech z 6000 metrů. Z  větších výšek se u nás
neskáče. Nejkrásnější je skákat do hustých mraků.
Máte je pod sebou, jsou úžasně osvětleny sluncem,

nevidíte na zem a skáčete jako do
peřiny. Při průletu mrakem si
připadáte jako v  prádelně. Všude je
100% vlhkost. Pro seskok doporučuji
si vzít lehkou obuv a rukavice. Tam
nahoře se pohybuje teplota v  rozmezí
-10 až -20 stupňů Celsia. Ruce při
volném pádu pak rychle omrzají.
Na  seskok si neberte čepici, ta by
vám v  té pádové rychlosti ulétla.
Před  seskokem obdržíte kombinézu a
speciální aerodynamické brýle, které
ochrání váš zrak. Pokud se
rozhodnete seskočit z  6000 metrů,
počítejte s  tím, že budete před

VOLNÝ PÁD
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seskokem potřebovat kyslíkový přístroj , který je
součástí každého letadla, určeného pro tyto výšky.
Většinou se jedná o pouhou hadičku, ze které proudí
kyslík a kterou si přidržíte u úst. Nedostatek kyslíku
se může projevit malátností nebo ztrátou vědomí.
Pokud by vás zajímalo, jaké jsou ceny tohoto
zážitku, tak vás mohu ujistit, že to jsou nejrychleji
utracené peníze pod sluncem. Jeden metr seskoku
vás přijde na pouhou 1 ,- Kč. Ale stojí to za to ! ! !

Pádu zdar
Ing. Jaroslav Kukla

učitel

Národní přírodní rezervace Kaňon Labe (okres
Děčín, Severočeský kraj):
Píše se sobota 4. července 1998. Počasí je mizerné.
Venku prší a temné mraky se valí proklatě nízko nad
labským kaňonem. Mezi skalní vyhlídkou Belvedér a
skalním pilířem nad Dolním Žlebem je nataženo
přes údolí Labe dlouhé lano. Vzdálenost kotevních
míst je 954 metrů a jeho výška nad řekou v místě
prověšení je 160 metrů. Největší "houpačka"
na  světě vyzývá k přelezení.

Krátce před polednem se vydávám z Labské Stráně
na cestu. Divokými skalními stezkami sestupuji
do  údolí Labe. Zde je připraven gumový člun, který
mne převáží na druhou stranu řeky do Dolního
Žlebu. Odtud stoupám strmým a těžko prostupným
terénem na skalní pilíř tyčící se ve výšce 200 metrů
nad údolím. Stále vydatně prší. Na pilíři má
stanoviště obsluha lana, která průběžně kontroluje
jeho napnutí. Následuje několik přátelských
pozdravů a příprava ke startu. Navlékávám a seřizuji
sedací úvaz, kontroluji karabiny, expresku, kladku,
šplhadla a pomocné lano. Procvičuji svaly a jdu
na  start. Pod sebou vidím malinké domky,
nádražíčko, na řece loď, která je velká jako hračka a
přede mnou 954 metrů lana, které je třeba
přeručkovat. Když někdo řekne "Mám kilometr
v  nohách", prostě tě napadne, že se pěkně prošel.
Ale "Mám kilometr v rukách?" Jaké to asi bude? …

Počasí se náhle mění. Obloha se rozjasnila a vylézá
slunce. Stojím na hraně propasti, jsem připoután
k  lanu. Srdce mi buší a adrenalin stoupá do žil.
Čekám na pokyn: „Start“. A je to tady! Poslední
kontakt s pevnou zemí a poslední: „Ahoj“. Teď již
není cesty zpět. Tělo visí nad propastí a kladka
nabírá na rychlosti. Čtrnácti milimetrové lano
od  fitmy Lanex je napnuto k prasknutí. Snad vydrží!
Volný pád do takové hloubky by neskončil dobře!
Kladka sviští jako o závod. Z mokrého lana na mne
stříká gejzír vody. Jsem celý promáčený. Po dvou
minutách se jízda zpomaluje. Zastavuji se uprostřed
průhybu lana, ve výšce 160 metrů nad řekou.

Uprostřed otevřeného prostoru je hluboké ticho. Již
dlouho jsem takové nezažil. Je to zajímavé.
Nedoléhá sem ani hlásek. Pohled z výšky na celé

„LABSKÝ TRAVERZ“
PŘEKONÁNÍ SVĚTOVÉHO REKORDU V LANOVÉM PŘEMOSTĚNÍ
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labské údolí je úchvatný. Vše lze
vyjádřit jen slovy: neskutečná krása.
Divoce rozeklané skály lemují řeku
ozářenou slunečními paprsky. Můj život
visí pouze na dvou kotevních bodech
horolezeckého lana, které se ztrácejí
v  nedohlednu. Po chvilce rozjímání se
vydávám na cestu. Člověku není dopřáno
vychutnávat si dlouho krásných
okamžiků. Čeká mne náročná cesta
k  cíli. Pár technických úprav,
zkontrolovat výstroj , založit šplhadla,
poslední pohled do kraje a „jedu“. Rukama
posunout šplhadlo, nohama zabrat, přitáhnout se a
znova… Desetkrát, stokrát a tisíckrát za sebou…

Po 23 minutách se dostávám nad skalní vyhlídku
Belvedér. Je plná lidí. Zdraví mne potleskem
doprovázeným cvakotem fotoaparátů. Jejich pozdrav
opětuji zamáváním. Příjemné přivítání. Ještě několik
desítek metrů a jsem u cíle. Podávám si ruku
s  kolegy, kteří mají na starosti ukotvení lana. Sdělují

mi čas. Na cestě jsem byl 25 minut.
Tímto nevšedním sportovním výkonem jsem se
zařadil do skupiny 66 lidí z České republiky i
ze  zahraničí, kteří během tří dnů překonali světový
rekord v lanovém přemostění. Tento rekord byl
zanesen do Guinessovy knihy rekordů.

Ing. Jaroslav Kukla
učitel
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žák S2A



Nabízím

Individuální i skupinové tréninky – Posilování,
Fitness, Atletika, Taekwondo, Bojové sporty,
Bojové umění, strečing.. .

Výživové poradenství – doplňky stravy, zdravá
výživa, dieta.. .

Konzultace ohledně způsobů posilování – nárůst
svalů, zlepšení výkonů.. .

Cvičební plány – hubnutí, vylepšení postavy,
fyzička, zdravý životní styl, pohybový systém,
marathon, bodybuilding, atletické disciplýny.. .

Můj postup a úspěchy
Taekwondu se věnuji od roku 2006, jsem držitel
mistrovského stupňě 1 .dan.
S Českou reprezentací Taekwondo WTF a oddílem
SK Sejong Dojang Praha jsem se zúčastnil
plnokontaktních zápasů Kyorugi a uspěl jsem
v  několika zahraničních závodech – Austria Open,
Czech Open, German Open, Berlin Open, Swiss
Open, Slovakia Open, Croatia Open, Karlovac Cup,
Prague Open.

V roce 2013 jsem začal s atletikou a kvůli
tréninkům jsem se Taekwondu začal věnovat už

jenom zřídka. V roce 2014 jsem získal 5   medailí na
atletickém Mistrovství Prahy v běhu na 60m (7,38s),
400m (52,36s), 100m (11 ,60s), v  trojskoku
(12.96m) a dálce (614cm). Na mistrovství ČR jsem
se kvalifikoval v běhu na 400m a trojskoku a v obou
disciplínách jsem se dostal do finále.
Od závodu, kdy jsem měl 400m za 56,87s, jsem se
za rok díky tréninkovému plánu zlepšil na 52,36s.

Posilování – Fitness se věnuji od roku 2013. Začal
jsem je dělat společně s atletikou.
Zaměřuji se převážně na posilování vlastní vahou.
Zúčastnil jsem se 3x školního silového víceboje a
pomohl jsem získat medaile.
Shyby – 22, Vznosy - 30, trojskok – 890cm, Bench
75% váhy - 20.

Cvičební plány sestavuji od roku 2014 převážně pro
všeobecné tréninky, posilovaní a atletiku.
Plány jsou vč. stravy, kalendáře a doporučení.
V ceně plánu jsou 2 individuální hodiny zdarma.

Ceny u individuálních a skupinových tréninků jsou
dle dohody v závislosti na délce, prostoru atd.. .

Osobní trenérství Tomáš Vodička
žák L3B

fb.: Tomáš Vodička - https://www.facebook.com/tomas.vodnohospodar.vodicka

Kontakt:
tel. : 776 366 426

email. : vodicka.ts@gmail.com
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CO JE TO GAMING?

Hodně lidí a hlavně ti, kteří o tom vůbec nic nevědí,
vidí Gaming (E-SPORT) jako zbytečně strávený čas
hraním počítačových her. Hraní her pro zábavu
zbytečně stráveným časem je, ale hraní her na
profesionální úrovni se blíží SPORTU. Toto hraní
her přináší motivaci, radost, učení cizích jazyků,
úspěchy, cestování, týmovou práci, poznávání
nových lidí, komunikaci, znalosti,
finanční ohodnocení za svůj výkon,
několik stovek tisíc diváků.. . TO JE
ESPORT, a tam je náš cíl, a někteří
si tak plní dokonce svůj sen. Pro
někoho je to opravdu všechno!
Gaming, neboli E-Sport, zahrnuje
konkurenční (teamové) hraní
videoher. Mezi nejčastější žánry
videoher propojené
s elektronickým sportem jsou REAL-
TIME strategie (RTS), FIRST-PERSON střílečka
(FPS), MASIVNĚ MULTIPLAYEROVÉ hry
(MMOG). Hry se hrají na amatérské,
poloprofesionální a profesionální úrovni.
V  některých hrách se pravidelně konají soutěže ve
formě lig a turnajů, např. Major League Gaming
(MLG), Global StarCraft II League (GSL), World
Cyber Games (WCG), DreamHack a Intel Extreme
Masters. V těchto soutěžích můžete obdržet peněžní
částky, které se pohybují kolem milionů dolarů.

Nedávno jsem založil herní team pod názvem
ENSOX.
ENSOX je profesionální ESPORT tým, založený
17. 3. 2013. Věnujeme se čtyřem různým hrám a to:
Counter Strike: Global Offensive, League of

Legends, Hearthstone, DOTA 2.
Aktuální počet hráčů v roce 2014 byl dvacet. Z toho
dva hráči byli ve vedení. Tento počet se nemění,
pokud se neobjeví nová hra, nebo hráči, kteří mají
na určitou hru opravdu talent a výsledky.
V polovině roku 2013 jsme se postupně rozrůstali
a  nabírali zkušenosti. Vše šlo tak rychle, že se nyní
ke  hrám stavíme jinak a naše sekce jsou
na  profesionální úrovni.

Píše se rok 2014 a kluci stoupají
stále výše. Získáváme spoustu
ocenění a stále přibývají i naši
fanoušci. Dovoluji si říct, že jsme
stoupli mezi TOP 5 organizací
v  Česku a  na  Slovensku a do  konce
roku chceme být při nejmenším
druzí. S pomoci kvalitního zázemí a
podpory naších partnerů, kteří nám
velice pomáhají, si myslím, že to
nebude problém.

NAŠE CÍLE

V roce 2015 se chceme zúčastnit všech offline
a  online akcí. Nejdůležitější cíl je protlačit ENSOX
do  zahraničí. Chceme se zúčastnit MČR v
počítačových hrách a  pokusit se samozřejmě i
vyhrát. Docílit kvalitní podpory ze strany sponzorů
a  partnerů. Docílit toho, aby ENSOX znala široká
škála profesionálních hráčů a  fanoušků po celém
světě. Tento rok se chceme dostat do Coca Cola ligy
a  následovně na LCS (League of Legends
Championship Series), a  to je další vysoký cíl. Cílů
máme opravdu dost. Postupně je plníme a opravdu k
těm největším moc nechybí.

S pozdravem
Majitel ENSOX.CZ

Stanislav "Wiggin" Olmr
žák E2B

MŮJ KONÍČEK JE GAMING

www.ensox.cz
https://www.facebook.com/eNsox
https://twitter.com/eNsoxcz

http://www.youtube.com/ensoxcz
http://steamcommunity.com/groups/ENSOX_FANS
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Máme za sebou další ročník E-sport ligy ve hře
League of Legends, který byl završen světovým
šampionátem pro rok 2014. Tento turnaj byl j iž
čtvrtým v  pořadí a úspěšností a atraktivitou posouvá
celkový pohled na E-sport (Elektronický sport) zase
o kus dál. Osobně jsem se trochu obával velkého
rozdělení jednotlivých částí turnaje a to až na
celkovou dobu pěti týdnů. Ale obavy ihned po
prvním týdnu šly stranou, jelikož již z prvních
zápasů v  základních skupinách bylo jasné, že
o  velkou podívanou nebude nouze. Platilo to, až na
pár výjimek, po celou dobu turnaje. Zastoupení
všech regionů (Brazílie, Čína, Evropa, Korea,
Severní Amerika, Taiwan a Turecko) přineslo velmi
zajímavé dění právě v  základních skupinách, kde se
proti sobě utkaly týmy s různými a někdy až velmi
odlišnými strategiemi.
Průběh turnaje již od počátku ukázal každoročně
velký potenciál týmů z  Asie. Hlavně tedy čínské
a  korejské týmy v  základních skupinách velmi
dominovaly a všech 6 týmů se dokázalo probojovat
do čtvrtfinále. Následně byli vyřazeni i poslední
zástupci severní Ameriky a tím vznikla dvě velmi
zajímavá semifinále. Jedno čistě čínské, kde se

utkaly týmy Star Horn Royal Club a OMG.
Ve  druhém proti sobě nastoupily sesterské korejské
týmy Samsung Galaxy White (SSGW) a Samsung
Galaxy Blue (SSGB). Tím bylo i předurčeno, že
velké finále bude opět volbou: Čína nebo Korea?
Do finále opět postoupil tým Royal Club, který
v  loňském roce nedokázal zastavit rozjetý vlak
v  podobě týmu SKT T1 . Letos měl velmi podobnou
situaci, jelikož druhým postupujícím byl velký
favorit celého turnaje tým SSGW , který za celou
dobu turnaje prohrál jen jednu hru proti týmu TSM
ve čtvrtfinále (celkový výsledek byl 3:1 pro SSGW).
Tým SSGW nakonec i ve finále ztratil pouze jednu
hru a vítězstvím 3:1 získal titul nejlepšího týmu pro
rok 2014.
Pro následující rok autoři j iž vydali nový patch
s  označením 4.20, který přináší zásadní změny a do
budoucna slibuje tedy velkou možnost pro tvorbu
dalších nových strategií. Na další vývoj tohoto E-
sportu se velmi těším a jistě nejsem sám.

Bc. Jaroslav Styblík
oddělení IT

League of Legends
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Nezbytnou součástí výuky na naší škole je pravidelné pořádání
odborných exkurzí. Žáci se tak mohou v  praxi seznámit nejen se
silnoproudou a regulační technikou, s  reálným podnikovým prostředím,
ale také s  možnostmi svého budoucího uplatnění na trhu práce.
Dne 11 . listopadu 2014 se exkurze zúčastnili žáci elektrooborů tříd
L4A, N1A, N2A a ZF1A a jsme velmi rádi, že Pražská energetika a.s.
naší škole umožňuje vstup do svých moderních provozů.
Zapouzdřená rozvodna, vybudovaná s téměř půlmiliardovou investicí,
zajišťuje dodávky elektrické energie pro rychle se rozvíjející oblast Pankráce už od roku 2009. Rozvodna
110 kV s dvěma systémy přípojnic o 9 polích je izolována plynným hexafluoridem síry (SF6), má dva
transformátory 110/22kV, 63MVA a stejným plynem SF6 izolovanou rozvodnu 22kV s dvěma systémy
přípojnic o 36 polích. Řídicí systém je od firmy ABB MicroScada a jsou použity ochrany ABB a Siemens.

Ing. M. Haubelt a Ing. J. Kukla
učitelé
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Dne 14.10.2014 se žáci třídy N1A
studijního oboru Provozní elektrotechnika
a Provozní technika zúčastnili unikátní
exkurze do podzemí zlatého dolu.
U obce Mokrsko poblíž Slapské přehrady
se nachází výzkumné a  experimentální
pracoviště Stavební fakulty ČVUT – štola
Josef. Téměř osm kilometrů dlouhá
soustava chodeb byla vyražena na počátku
80. let s  původně úplně jiným záměrem.
Šlo o geologický průzkum ke zjištění
koncentrace zlata v  oblasti. Ty se ukázaly
jako velmi vysoké a  po  nějakou dobu se
dokonce uvažovalo o  těžbě. Ta však
nakonec z  ekologických důvodů nebyla povolena. K  těžbě
by se totiž muselo použít riskantní metody kyanidového
loužení. Od poloviny 90. let štola postupně chátrala. Až
na  začátku nového tisíciletí se v  hlavách profesorů stavební
fakulty ČVUT zrodil nápad využít j i pro výuku
a  experimenty. Ve velmi komplikovaném horninovém
prostředí, které tvoří hlavně vulkanické a  subvulkanické
materiály, mají studenti možnost vyzkoušet si měření
a  experimenty, které souvisí s  chováním hornin při
budování podzemních staveb. Poznatky získané
experimentálně v  tomto prostředí jsou pak cennou
pomůckou při budování
skutečných tunelů, které
obzvlášť v  podmínkách České
republiky musí často vést
horninami naprosto
nevhodnými.

Exkurze byla pro naše žáky
velmi přínosná. Poznali
metody těžby zlata, seznámili
se s  důlním prostředím a jeho
riziky a uvědomili si, jaká
námaha musí být vynaložena
na získání pouze malého
kousku ryzího kovu.

1 3
Unikátní exkurze do podzemí zlatého dolu

Ing. Jaroslav Kukla
organizátor akce



FOTOGALERIE - Tančící dům Praha
Ing. Jaroslav Kukla
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Tančící dům, jinak také Ginger and Fred, oficiálním
jménem původně Nationale Nederlanden Building,
dokončený roku 1996, stojí v Praze na pravém břehu

Vltavy na rohu Rašínova nábřeží a Jiráskova
náměstí. Pojmenován je podle tvaru svých dvou

nárožních věží, inspirovaných slavným

meziválečným tanečním párem Freda Astaira
a  Ginger Rogersové. Tančící dům navrhl Vlado
Milunić spolu s Frankem O. Gehrym, kterého
k  projektu přizval investor. Interiéry kanceláří
investora byly z části svěřeny britské architektce

českého původu Evě Jiřičné.
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SŠT pořídila pro podporu výuky 3D tiskárnu.
Jedná se o velmi progresívní zařízení, které
umožňuje tisk trojrozměrných, tedy prostorových
objektů. Škola sleduje nákupem zařízení dva
výukové cíle. Jednak je nyní
možné pro potřeby výuky vyrobit
v podstatě jakýkoliv model, který
si následně mohou studenti
přímo prohlédnout, vzít do ruky
a  takříkajíc si jej „osahat“. Toto
trojrozměrné provedení
nepochybně přispívá k lepšímu
pochopení vyučované látky. Zde je možné
jmenovat např. modely různých převodových ústrojí
pro automechaniky, model krovů pro tesaře, nebo
modely zdících prvků a překladů pro nácvik vazeb
zdí u zedníků. Tiskárna také pomůže studentům lépe
pochopit a představit si názorná zobrazení
v  odborném kreslení, jakými jsou axonometrie
či  perspektiva. Modely jsou „vytištěny“ z PLA
plastu, jsou velmi houževnaté a slibují dlouhou
životnost.
Druhým výukovým cílem je pak profesní rozvoj
vybraných studentů, kteří se v budoucnu hodlají 3D
počítačovým modelováním zabývat. Výtiskem
počítačového modelu student ověří jeho správné
zpracování v počítači, případně i jeho funkčnost.

Princip 3D tisku: Model vytvořený v počítači je
v  příslušném programu převeden na jednotlivé
vrstvy, které jsou následně v tiskárně nanášeny jedna
na  druhou. Stavebním materiálem těchto vrstev je
PLA plast dodávaný ve formě strun navinutých na
cívky. Plastová struna je tavena na úrovni tiskové
hlavy, která jednotlivé vrstvy vykresluje. Možnosti
výsledného tvaru tištěného objektu jsou tak téměř
neomezené.

3D Tisk

Ing. Vladimír Fiala
a

Ing. arch. Vladimír Woth
učitelé
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Jak jsem potkal sumce
Nastává konec července a už několik dní je poměrně slušné vedro. Je sobota a já jsem už od rána

u  vody. Včera jsem ponocoval, tak jsem si ráno celkem přispal a vyrazil k řece až po osmé. Snažil jsem se
přemluvit nějakého dravce k  záběru. S  plynoucím časem se zvedá teplota a okolo půl desáté si už říkám, že to
zabalím a půjdu do chalupy. Na  poslední chvíli mě od nuly zachránila malá štička, uff- alespoň něco. Mám
ještě měsíc, než zas budu trčet ve škole, ale velká ryba stále nikde. Stálé tropické třicítky přes den a dusné
noci jsou jasným znamením, že dravce se podaří k  záběru přimět hlavně ráno, nebo večer.

Cestou domů jsem narazil na  kamaráda Luďka, který má na Orlíku chatu. Navrhl mi: ,,Ondro, jedu
na tejden na chatu chytat sumce, tak se zastav.“ Jelikož rybaření na Orlíku neznám, souhlasil jsem okamžitě.
Rychlý rozhovor s  rodiči pár nezbytných slibů, jako že všechno udělám, až se vrátím, hlavně potřebuju auto.
Sláva. Nemusím nechat Luďka na sebe dlouho čekat, na Orlas pojedu už dnes.

Naladěn debatou o lovu sumců začínám okamžitě balit vercajk do auta. Nejedu tam s  cílem lovit
ryby, chci se hlavně podívat, jak to tam vypadá a kde má Luďa svou pověstnou chajdu. Nevím, co mám
očekávat, nikdy jsem tam nebyl. A proto sahám po telefonu, abych si ještě ověřil, kudy a kam přesně mám na
Jistec jet. Vyrážím. Musím spěchat, asi bude pršet. Nad přehradou se kupí mraky, začíná být dusno jako
v  prádelně. Asi bouřka. Fábii ženu malebnou krajinou. Za 20 minut zdravím Luďka a jeho kamaráda Vojtu.
Nosí vybavení na pramičku, Evidentně se plánuje rybolov. Vyndám tedy z  auta vlačák a batoh se svačinou
a  nástrahami a jdu rovnou na loďku. Nad námi je úplné černo, nikdo neví, kdy začne lejt nebo, nedej bůh,
aby začaly lítat blesky. To je to spravný počásko,
těšte se rybičky.

Vyrážíme
na  vodu. Starý rybář na

břehu kroutí hlavou: „Vy jste blázni.“ Sedím na přídi, Vojta pádluje
a  Luděk je na zádi. Ponořuji ruku do vody, kafe. Sumci budou bláznit,

říkám si. Plujeme po proudu a nahazujeme za loď větší woblery, Táhneme je
celou cestu za sebou. Produkují značný odpor. Koukám se do všech stran. Místní scenérií jsem doslova
okouzlen. Na obou stranách vody špičaté skály, nad nimi se tyčí divoký mlčenlivý les. Hladina se vlní, černá
voda vzdouvá. Potkáváme rybáře na loďce, pospíchá, začíná totiž pršet. Mokneme. Mokrá záclona zahaluje
přehradu. Za námi je už dobrých pět kilometrů cesty a nemáme ani záběr. Nad námi se čerti žení,
doplouváme téměř až do Dědovic. Usoudíme, že jsme už poměrně daleko a tak otáčíme loď.

Začínáme prochytávat vodu nazpátek. Kap, kap, kap. Kdyby alespoň nefučelo. Občas se bleskne
a  dunivě zahřmí. Na břehu stanují 2 rybáři, asi táta se synem. Bojují s  větrnými poryvy. Mladej prohazuje

ČLÁNEK DO LITERÁRNÍ SOUTĚŽE
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svoje okolí plandavkou a táta chystá bójky. Je půl
desáté večer a pomalu se začíná stmívat. V  tom
přijde rána do jednoho z  prutů umístěných na zádi.
Luděk zasekává. „Je tam!“řve. Jeho výkřik zní mezi
skalami: ,,Je tam, je tam, tam...“ Předává udici do
Vojtových rukou, je to jeho prut.

Vojtěch zatne. Napíná svaly. Bojuje on
i  ryba. Začíná vodního protivníka zdolávat. Ááá to je
nádhera, sumec. Křičím: „Bude velkej!“ Chytám už
nějaký ten pátek a poznám podle tahu, jakou má
úlovek velikost. Ryba je silou pumpována z  hloubky
k  hladině. Je náš! Sumík je vysílen. Mohutné tělo se
objevuje u lodičky. Vytahujeme ho společně za čelist
do loďky. No páni, to je ale macek. Odhadem má
25 – 30 kilogramů. Metr ukazuje 158 cm. Je to
nadprůměrně velká ryba. Ze všech září radost.
Kapitální kousek musíme zvěčnit. Pózujeme
u  tlamy. Rychlé focení na vodě a pouštíme ho zpět.
Šup, plesk a už je pryč.

Jsme v  euforii. Střídáme se
v  pádlování na cestě proti proudu. Celou cestu toho

moc nenamluvíme. Je už téměř naprostá tma a stále
prší. Připlouváme k  chatě a ukotvujeme loďku.
Smějeme se jako pitomí a shodujeme se v tom, že
náš obří úlovek oslavíme v nedaleké hospodě.
Musíme se pochlubit a v klidu si o tom štěstí ještě
popovídat. Na chalupu jsme se značně unaveni
vrátili až kolem půlnoci.

Byl to opravdu nádherný večer plný
zážitků v  letní bouři, korunovaný velkým sumcem.
Příšerná bouře je už dávno zapomenuta. Na Jistec
jsem jel z  velké zvědavosti. V to, že půjdeme na
ryby a podaří se nám chytnout tak nádherný kousek,
jsem ani v  koutku duše nedoufal. Během zbytku
prázdnin určitě ještě chytím další úlovky. Ale sem,
na Orlík, k  našemu obrovi, se budu stále vracet…

Autor: Ondřej Beneš
žák N2. A ze SŠt Praha 4, Zelený pruh 1294

pedagog: Mgr. Alena Kroftová
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